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§ 1
Genomgång av närvaro 
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Stadsdelsnämnden beslutade att hålla sammanträdet stängt för 
allmänheten på grund av den rådande situationen med coronaviruset 
och sjukdomen covid-19. Sammanträdets tema och öppna del 
webbsändes för allmänheten. Nämnden ajournerade sig mellan kl. 
18.03-18:58 för allmänhetens frågestund och dagens tema, 
äldreomsorgens och socialtjänstens arbete mot hemlöshet och 
psykisk ohälsa. Närvaron redovisas på sidan 1.
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§ 2
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering 

Beslut 
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 
ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll.
2. Protokollet ska justeras 27 april 2021.
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§ 3
Godkännande av dagordning 

Beslut 
Stadsdelsnämndens fastställer förslaget till dagordning med tillägget 
att § 37 behandlas efter § 12.
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§ 4
Anmälan av protokolljustering 
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 18 mars 2021 
justerades den 24 mars 2021.
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§ 5
Information från stadsdelsförvaltningen 
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerar om läget i stadsdelen 
gällande pandemin. Läget är stabilt i våra verksamheter, men det 
finns vissa utmaningar för enskilda förskolor med ökad 
sjukfrånvaro. Anmälan om våld i nära relationer har ökat något 
medan orosanmälningar och ansökan om ekonomiskt bistånd ligger 
på en för våren normal nivå. Maria Laxvik informerar också om att 
Stockholms stads medarbetarenkät har genomförts under februari 
månad. Stadsdelsförvaltningens medarbetarindex har ökat med fyra 
enheter under senaste året. Vi arbetar mycket med närvarande 
ledarskap under en krävande tid vilket har gett resultat. Maria 
Laxvik informerar också om att stadsdelsförvaltningen just nu söker 
två fritidslotsar, som en del av en tillfällig satsning för att nå ut till 
ungdomar i stadsdelsområdet.
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§ 6
Nämndens frågor till förvaltningen 
Inga frågor ställdes.
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§ 7
Underlag för budget 2022 med inriktning 2023 och 2024 
SKA 2021/117

Beslut 
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag till 
underlag för budget 2022 med inriktning för 2023 och 2024, och 
överlämnar det till kommunstyrelsen för fortsatt beredning.
2. Paragrafen justeras omedelbart.
 

Sammanfattning av ärendet 
I Underlag för budget 2022 med inriktning 2023 och 2024 ska 
nämnden beskriva de kommande årens utveckling samt 
konsekvenserna för staden. Där redogörs för nämndens strategiska 
satsningar som ska bidra till att kommunfullmäktiges inriktningsmål 
för den kommande treårsperioden nås. Stadsdelsförvaltningen hade 
redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-03-28.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.
 

Särskilt uttalande
Tina Kratz m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande:
 
Det framgår tydligt av underlaget för budget med inriktning på 2023 
och 2024 att majoriteten inte tar ansvar för den ansträngning som ett 
år av pandemin varit för stadsdelarnas verksamheter. Vi kan inte se 
att budgetförutsättningarna möter de utmaningar som ligger framför 
oss för att komma tillrätta med varken den ökning av arbetslöshet 
och det ökade behovet av ekonomiskt bistånd som delvis kommit 
som en följd av pandemin. Flera verksamhetsområden har inte ens i 
år fått tillräckliga medel för att möta löneökningar och övrig 
kostnadsutveckling – den skattesänkning på 16 öre som majoriteten 
genomfört har ansetts vara viktigare att hålla fast vid än välfärdens 
kärnverksamheter. Om de håller fast vid den prioriteringen kommer 
den bristande finansieringen av välfärden att urholka dess kvalitet. 
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Detta samtidigt som vi under pandemin fått erfara vad en bristande 
välfärd kan kosta när den verkligen behövs.
 
Vi menar att det rätta istället borde vara att göra de satsningar på 
verksamheterna som krävs för att återställa och omstarta efter 
pandemin. Nu när vi fortfarande står mitt uppe i krisen ska all kraft 
självklart läggas på att begränsa smittspridningen och skydda våra 
äldre och andra riskgrupper. Redan nu behöver arbetet med att göra 
en genomgripande analys av hur staden har hanterat krisen och hur 
de strukturella förutsättningarna för stadens verksamheter har 
påverkat möjligheterna att klara de allvarliga påfrestningar som 
pandemin har medfört. Av det vi hittills har sett behöver analysen 
inkludera segregationen, bostadspolitiken, personalpolitiken och 
inte minst stadens rådighet över välfärdsverksamheter som 
finansieras med kommunala resurser.
 
Bostadsbristen
Den svåra bostadssituationen i Stockholm påverkar enligt 
underlaget flera av stadsdelens verksamheter negativt, 
bostadsbristen är både kostnadsdrivande och ökar otryggheten för 
många kvinnor och barn som under lång tid hänvisas till kortsiktiga 
boendelösningar. Det minskar handlingsutrymmet att skapa trygga 
och säkra boenden för de kvinnor och barn som behöver lämna en 
våldsutövande man. Den blågröna majoritetens ombildningar och 
låga ambitioner för byggande av allmännyttiga hyresrätter riskerar 
att skapa stora konsekvenser för stadsdelarnas möjlighet att 
tillgodose behovet av försöks- och träningslägenheter, då de 
allmännyttiga bostadsbolagen står för i princip samtliga 
hyreskontrakt för försöks- och träningslägenheter.
 
Trygghet
I Stockholms stad ska trygghet inte vara ett privilegium för några få, 
utan en rättighet för alla, oavsett var du bor. För att förebygga 
gängkriminalitet behövs det satsningar på en stärkt socialtjänst, en 
utbyggd avhopparverksamhet och en meningsfull fritid för barn och 
unga. Och att fortsätta arbetet med att förhindra hedersrelaterat våld 
och förtryck.
 
Inför höstens budget anser vi det är särskilt viktigt att prioritera 
följande verksamheter.
Äldreomsorgen
Individ- och familjeomsorg inkl. socialpsykiatri
Arbetsmarknadsåtgärder
Förskolan
Trygghet
 
Stadsdelsnämnden behöver vidare få mer av sin budget i fasta 
anslag istället för att ha projektfinansiering. I underlaget framgår att 
stor del av arbetet med föräldraskapsgrupper, hembesöksprogram 
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och annat individuellt förstärkt föräldrastöd är projektfinansierat 
vilket medför utmaningar på längre sikt vad gäller 
anställningsvillkor, prioriteringar och ett långsiktigt 
utvecklingsarbete.
 
Förvaltningen gör bedömningen att antalet vuxna och barn som 
behöver stöd och skydd och insatser till följd av relationsvåld 
kommer att öka. Detta kräver resurser då ofta personens hela 
livssituation förändras såsom att ny bostad behövs, trauma 
behandling, att man tvingas sluta sitt arbete m.m. Förvaltningen ser 
även att fler barn utsätts för våld i olika former och det finns ett 
stort behov av långsiktiga trygga insatser. Samtidigt vill man korta 
placeringsperioderna vilket vi tror kan bli problematiskt då många 
barn utsatta för våld behöver traumabehandlingar och för att kunna 
tillgodogöra sig den behöver de ha långsiktigt trygga 
uppväxtvillkor.
 
Under de kommande åren kommer antalet ungdomar mellan 13-20 
år öka i vår stadsdel. Det innebär att stadsdelen behöver kunna 
erbjuda större volymer och ett mer varierat utbud av verksamheter 
och insatser för denna grupp. Detta bland annat för att fånga upp 
barn och unga som befinner sig i riskzon och erbjuda dem alternativ 
till ett liv i kriminalitet. Vi ser också att stora satsningar behöver 
göras för att få tillbaka och behålla flickorna i våra 
fritidsverksamheter. Det kommer även krävas en satsning för att 
stadsdelens parklekar återigen ska kunna ha en bra verksamhet med 
goda möjligheter för barn och unga att vara delaktiga i att forma 
verksamheten. Vi anser att det speciellt under pandemin hade varit 
värdefullt att kunna erbjuda en verksamhet vid stadsdelens 
parklekar som ett komplement till det arbete som görs på våra 
ungdomsgårdar. Med en bemanning hade förutsättningarna att 
erbjuda en meningsfull verksamhet och det trygghetsskapande 
relationsbyggandet som kräver just den kontinuitet som kompetent 
personal kan skapa.
 
Vikten av att det satsas resurser på kompetensförsörjning framgår i 
underlaget, det finns stora behov av kompetensförsörjning inom 
exempelvis hemtjänst, äldrevård, socialtjänsten och förskola. Och vi 
står inför stora pensionsavgångar samtidigt som gruppen över 80 år 
ökar i stadsdelen. Detta måste mötas av både nyrekryteringar och 
kompetensutveckling, samtidigt som arbetet med att förstärka det 
närvarande ledarskapet som bygger på respekt och tilltro till 
medarbetarnas delaktighet fortgår. Vänsterpartiet ser även med oro 
på att stadsdelen ännu inte fullt ut kommit tillrätta med 
arbetsmiljöproblemen på den kommunala hemtjänsten. 
Arbetsvillkoren har varit extra ansträngda för verksamheten under 
pandemin, vilket tydliggjort vikten av ett tryggt ledarskap. I 
underlaget lyfter förvaltningen fram behovet av en 
kompetensutveckling för chefer, vi instämmer och anser att det vore 
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bra att även erbjuda handledning i bemötande, arbetsrätt och 
organisering. Schemaläggning är en svår konst samtidigt som det är 
centralt för att skapa en rimlig arbetsbelastning.  Under den tidigare 
rödgrönrosa majoriteten avsattes 200 mnkr till en 
kompetensutvecklingsfond, och över tiotusen medarbetare inom 
framförallt välfärdsverksamheterna fick möjlighet till efterlängtad 
och angelägen kompetensutveckling. Vi anser att det återigen 
behövs en än större satsning nu.
 
Vi ser även allvarligt på att professionaliseringen av 
äldreomsorgens utförarverksamheter avstannat och att 
kontaktpersoner till omsorgstagare saknar schemalagd tid för 
arbetet med ramtid. Vi finner det också märkligt att den delen av 
välfärden som jobbar närmast omsorgstagaren, det vill säga 
utförarna inte ges möjlighet till reflektionstid och handledning i 
arbetet. Medan detta är något som ges till beställarenheten. Många 
medarbetare inom framförallt hemtjänsten väljer att gå i pension 
innan de fyllt 65, med låga pensioner som följd, vilket måste 
betraktas som ett arbetsmiljömisslyckande. Det är ett tecken på att 
det arbetet måste prioriteras av majoriteten.
 
Slutligen vill vi framhålla behovet av stadens stöd till 
arbetssökande. Förvaltningen skriver att en förändrad statlig 
arbetsmarknadspolitik i och med omstruktureringen av 
arbetsförmedlingen kan innebära ett större kommunalt ansvar att 
ordna insatser för vissa arbetssökande, vilket kan komma att leda 
till ökade kostnader. Vi vill påpeka att detta i kombination med en 
redan dämpad ekonomisk utveckling som nu har följts av många 
varsel och många branscher som har det svårt till följd av corona-
pandemin är det viktigt att staden tar ett övergripande ansvar för 
arbetsmarknadsfrågorna och att stadsdelarna får tillräckliga resurser 
för att möta ett ökande antal arbetssökande. Det kommer att 
behövas kraftfulla åtgärder för att ta oss ur den arbetslöshetskris 
som vi just nu befinner oss i och som förvärrats av pandemin. 
Många av de som nu förlorat sitt arbete kommer ha svårt att hitta ett 
liknande jobb framöver och det behövs ett stärkt stöd för att ställa 
om.
 
Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande:
 
I förra årets “underlag för budget 2021 med inriktning 2022 och 
2023” lyfte vi socialdemokrater avsaknaden av höjd i budgeten för 
ökade kostnader pga. coronapandemin. Ett år senare kan vi 
konstatera att kostnaderna som väntat blev högre. Som tur är tog 
den rödgröna regeringen tidigt beslut att täcka alla kostnader för 
kommuner och regioner pga. coronapandemin och det går att utläsa 
i årets underlag för budget vilken nytta bidragen gör för vår 
stadsdel.
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Vi vill även nämna hur stolta vi är över hur vår förvaltning hanterat 
de stora utmaningar man ställs inför under året. Det har sannerligen 
varit ett tufft år för oss alla men förvaltningen har visat prov på stor 
kreativitet, handlingskraft och mod.
 
Vi socialdemokrater ser positivt på prioriteringen av den 
kontinuerliga kompetensutvecklingen, samt utveckling av 
språkinsatser av personalen inom förskolan. Vi ser även positivt på 
arbetet med barn i behov av särskilt stöd, genom ett generellt stöd 
till alla barn i verksamheterna. Generella stödinsatser är ofta bra för 
alla, men det får aldrig innebära att stöd inte kan skräddarsys och 
individualiseras efter enskilda barns behov. Därför hade 
Socialdemokraterna gärna sett en skrivning som adresserade både 
de generella insatserna som stärker kvaliteten i verksamheten i stort, 
men också se till att rikta anpassade resurser gentemot de barn i 
behov av särskilt pedagogiskt stöd.
 
Vi noterar även en satsning på att behålla personal inom förskolan. 
Socialdemokraterna saknar dock en ambition om att rekrytera fler 
personal till förskolan för att på så vis minska barngrupperna. Även 
om barn mellan 2-5 kommer att minska fram till 2025, handlar det 
om marginella skillnader. Dessutom är många barngrupper redan 
idag större än målsättningen i verksamhetsplanen för 2021 (4,9 barn 
per anställd årsarbetande), varför ambitionen på sikt behöver vara 
att öka antalet anställda.
 
Vi saknar även ambitioner om fler fasta vikarier för att öka 
tryggheten hos såväl personal som barnen på förskolan.
 
Den skolpeng som den grönblå majoriteten beslutat om är 
rekordlåg, så vi förstår att förvaltningen gör ett så gott arbete de 
kan. Med en socialdemokratisk budget hade dock mer resurser 
anslagits till förskoleområdet och till de områden som nämnts här.
 
Under pandemin har flera äldre pausat insatser vilket inneburit 
sparade pengar för förvaltningen men också att våra äldre inte tagit 
del av den service de egentligen behöver och har rätt till. Många av 
våra äldre har även suttit hemma väldigt mycket under pandemin 
och vi måste vara lyhörda för den psykiska ohälsa som pandemin 
riskerar ha orsakat.
 
Vi delar förvaltningens analys att en satsning behövs göras på 
kompetensutveckling för de som arbetar i äldreomsorgen. Det 
handlar såväl om kompetenslyft för den personal som vill 
vidareutbilda sig men även för de anställda som behöver 
komplettera på områden där de idag saknar fullvärdig kompetens. 
Ambitionen ska vara att ingen anställd ska ofrivilligt behöva arbeta 
deltid. Det absolut bästa servicen vi kan ge våra äldre är att ha 
anställda med full kompetens som arbetar heltid med sjysta villkor. 
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Det skulle även på sikt innebära att attraktionskraften höjs för 
kommunen som arbetsgivare. Personalfrågor är alltid enklast att 
hantera när vi själva råder över verksamheten och det är därför vi 
återkommande lagt förslag om att bedriva våra verksamheter i egen 
regi istället för att upphandla verksamheten hos privata aktörer.
 
Socialdemokraterna ser positivt på de nya bostäder som nu byggs 
och planeras i vår stadsdel. I samband med detta kommer även 
behovet av nya förskolor, grupp- och servicebostäder, vård- och 
omsorgsboenden och seniorboenden. På detta vis planerar vi för en 
stadsdel där alla får plats, såväl unga som äldre. Dock hade 
Socialdemokraterna satsat ännu mer på en stadsdel för alla, genom 
att stoppa utförsäljning av allmännytta och vårdcentraler. Vi 
behöver allmännytta för att personer som inte har råd att köpa en 
bostad, t.ex. ungdomar som vill flytta hemifrån, studenter och 
nyanlända, ska ha någonstans att bo.
 
Förvaltningen skriver även om ett pågående arbete för parker, 
grönområden och naturreservat som Socialdemokraterna tillstyrker. 
Vi har under mandatperioden även stöttat förslag på hur vi kan göra 
stadsmiljön ännu tryggare genom att exempelvis satsa på 
julbelysning i lekparker för att öka såväl trivsel som trygghet, samt 
anlägga bättre belysning på Nytorps gärde som många medborgare 
anser alldeles för dåligt under de mörka årstiderna på året.
 
I “treåringen” kan vi utläsa flera farhågor om kommande 
utmaningar. Vi har stort förtroende för vår förvaltning men ser 
mycket oroligt på att de inte får bästa möjliga förutsättningar att 
möta de utmaningar och farhågor som lyfts i “treåringen”. Med en 
socialdemokratisk budget skulle förvaltningen haft mer resurser för 
att både hantera utmaningar såväl som att investera i verksamheten.
 
Förvaltningen lyfter själv i sitt förslag till budget att 
“Kostnadsökningarna för planperioden beräknas överstiga 
kommunfullmäktiges plan med 11 mnkr (2022) respektive 31 mnkr 
(2023)”. Det är inte något som överraskar oss då “effektiviseringar” 
och “kärnverksamhet” har varit nyckelord för mandatperioden. 
Redan under tidigare år har budgetarna varit smala och nollresultat 
har endast möjliggjorts för att man kunnat kompensera underskotten 
med hjälp av stadsdelens reserver. Vi förutsätter att stadens och 
stadsdelarnas arbete under coronakrisen kommer utvärderas av 
oberoende expertis (så som skedde efter terrordådet 7 april) och att 
denna ges i uppdrag att också redovisa de beredskapshöjande 
åtgärder som krävs - på kommun och stadsdelsnivå - samt att dessa 
tillåts påverka budgeten för 2022.

Handlingar i ärendet
 SKA 2021/117-1 (Godkänd - R 1) Underlag för budget 2022 

med inriktning 2023 och 2024
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 SKA 2021/117-2 Bilaga 1 Region östra söderort - 
Boendeplan 2022 med utblick mot 2040

 SKA 2021/117-3 Bilaga 2 Klimatinvesteringar 2021-
2022_Underlag till budget 2022 etc

 SKA 2021/117-4 Bilaga 3 Fokusområden näringslivspolicy
 SKA 2021/117-5 Bilaga 4 Boendeplan 2021 region östra 

söderort 
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§ 8
Revidering av delegationsordning för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd 
SKA 2021/14

Beslut 
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd delegerar samtliga beslut som 
delegeras till tjänsteperson, och som anges i den bilagda 
delegationsordningen, till förvaltningschef enligt 7 kap. 6 § 
kommunallagen.
2. Nämnden ger förvaltningschefen rätt att vidaredelegera ärendena 
till lägst den nivå som finns angiven i delegationsordningens 
kolumn ”Delegat”.
3. Beslut som delegeras ska anmälas till stadsdelsnämnden i den 
ordning som anges i kolumnen ”Kommentar” i 
delegationsordningen.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen föreslår att nuvarande delegationsordning, som 
reviderades av stadsdelsnämnden senast 2020-12-17, kompletteras 
och ändras under ett antal punkter inom ärendegrupp 4 – 
Förskoleverksamhet. En annan ändring föreslås med anledning av 
att det från och med den 1 januari 2021 är socialnämnden som 
ansvarar för all tillsyn av tobak, folköl, läkemedel samt e-cigaretter. 
Därför föreslås att ärendegrupp 9 - Tillsyn av folköl, tobak, 
ecigaretter, automatspel – AL, TL, lag om elektroniska cigaretter 
och påfyllningsbehållare samt lag om anordnande av visst 
automatspel (1982:636) tas bort helt från delegationsordningen. 
Förvaltningen reviderar nummerordning och andra redaktionella 
ändringar efter fastställande i nämnden. Stadsdelsförvaltningen 
hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-03-17.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2021/14-1 (Godkänd - R 1) Revidering av 

delegationsordning för Skarpnäcks stadsdelsnämnd
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 445946 Delegationsordning revideringar april
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§ 9
Bastuflotte Söderbysjön 
Svar på medborgarförslag
SKA 2020/441

Beslut 
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget godkänns.
2. Medborgarförslaget sänds vidare till idrottsnämnden för 
kännedom.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har tagit emot ett medborgarförslag om 
bastuflotte vid Söderbysjön i anslutning till stranden/klipporna vid 
badet nere vid Björkhagens golfklubb. Enligt förslaget ska 
bastuflotten likna den som en bastuförening öppnat i Tanto och som 
bekostades av Södermalms stadsdelsnämnd. Förslagsställaren 
presenterar några olika finansieringsförslag. Söderbysjön ligger i 
Nackareservatet och förvaltas av fastighetskontoret i Stockholms 
stad. Därmed kan Skarpnäcks stadsdelsnämnd inte fatta beslut om 
bastuflotte vid Söderbysjön. Förvaltningen kommer att fokusera på 
arbetet med få till stånd en bastu vid Flaten utifrån ett tidigare 
uppdrag från stadsdelsnämnden. Önskemålet om en bastu vid 
Söderbysjön sänds till Idrottsnämnden för kännedom. 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2021-03-30.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/441-3 (Godkänd - R 1) Bastuflotte vid 

Söderbysjön
 451731 Bastuflotte Söderbysjön
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§ 10
Mobilitetshubb-cykelgarage 
Svar på medborgarförslag
SKA 2020/455

Beslut 
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget godkänns.
2. Medborgarförslaget sänds vidare till Stockholms stads parkerings 
AB för besvarande.

Sammanfattning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit till stadsdelsnämnden där 
förslagsställaren föreslår att stadsdelen ska stötta hållbara 
transporter genom att bygga eller rusta upp befintliga byggnader till 
mobilitetshubbar/cykelgarage. Två platser föreslås: garagevåningen 
i centrumhuset i Björkhagen och gamla panncentralen vid Långe 
Jan 2. Stadsdelsnämnden har ingen rådighet att genomföra det som 
föreslås i medborgarförslaget. Det är det kommunala bolaget 
Stockholms stads parkerings AB som har i uppdrag att leda stadens 
arbete med mobilitetshubbar. Förvaltningen föreslår därför att 
stadsdelsnämnden sänder vidare medborgarförslaget till Stockholms 
stads parkerings AB för besvarande. Stadsdelsförvaltningen hade 
redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-03-29.

 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/455-2 (Godkänd - R 1) 

Mobilitetshub_cykelgarage i Björkhagen och 
Kärrtorp(426170) (0)

 451732 Mobilitetshubb cykelgarage
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§ 11
Erbjud växtbaserad kaffemjölk som standard på möten 
för nämndens ledamöter och stadsdelens anställda i 
Skarpnäck 
Svar på medborgarförslag
SKA 2020/459

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen har fått en medborgarförslag innehållandes önskemål 
om att nämnden och stadsdelens anställda ska erbjudas växtbaserad 
kaffemjölk som standard.
I medborgarförslaget tar förslagsställaren upp att 
stadsdelsförvaltningen bör erbjuda växtbaserad kaffemjölk som 
standard som ett litet men viktigt steg mot att minska 
klimatpåverkan. Förslagsställaren hänvisar till den globala 
deklarationen Good Food Cities Declaration och stadens Strategi för 
God, hälsosam och klimatsmart mat som förvaltningen ska arbeta 
utifrån.
Stadsdelsförvaltningen ser positivt på det inkomna 
medborgarförslaget då det ligger i linje med förvaltningens miljö- 
och klimatarbete. Stadsdelsförvaltningen har bland annat ansvaret 
att minska stadens klimat- och miljöpåverkan genom ökad andel 
ekologiska och klimatsmarta livsmedel i verksamheterna. Vid 
nämndsammanträden och på förvaltningens huvudkontor finns 
växtbaserat alternativ att välja och förvaltningen fortsätter sin 
strävan efter att verkställa de styrdokument vi är ålagda att arbeta 
för och där miljöprogrammet står högt på agendan. 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2021-03-24.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.
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Handlingar i ärendet
 SKA 2020/459-2 (Godkänd - R 1) Erbjud växtbaserad 

kaffemjölk som standard
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§ 12
Möjlighet att använda munskydd för förskolans personal 
Svar på skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V)
SKA 2021/104

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2021-03-18 anmäldes en 
skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) angående möjligheten att 
använda munskydd för förskolans personal. Skrivelsen 
överlämnades till förvaltningen för beredning. 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2021-03-24.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.
 

Särskilt uttalande
Tina Kratz m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande:
 
Vi vill inleda med att instämma i att de utmaningar som förskolan 
ställts inför under denna tid har hanterats klokt i verksamheterna 
och med gott resultat. Vår fråga kom ur utsagor om en upplevd oro 
som påverkat personalen. Vi anser att det behöver mötas på ett bra 
sätt och delar uppfattningen att det viktigaste och mest effektiva är 
att eliminera och begränsa risken för smittspridningen. Munskydd 
och annan personlig skyddsutrustning som visir och liknande är ett 
komplement som kan bidra till att öka känslan trygghet på arbetet 
för förskolans personal, och vi hoppas verkligen att inget i vår 
skrivelse kan misstolkas som att vi anser att munskydd ska vara det 
enda som erbjuds. Covid 19 är en ny erfarenhet som vi under hela 
lärt oss allt mer om. Vi anser att det bör medföra en respekt och 
ödmjukhet gentemot den osäkerhet som många känner, och de 
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möjligheter som finns att skapa en ökad trygghet bör övervägas. Vi 
är medvetna om att övervägningar ständigt sker och emellanåt 
korrigeras utifrån nya rön och tackar för redogörelsen av 
förvaltningens och verksamheternas arbete. Det glädjer oss att läsa 
att man haft en nära dialog med medarbetare och förankrat samtliga 
förebyggande åtgärder, medarbetarnas delaktighet är avgörande för 
att framgångsrikt kunna erbjuda barnen en trygg och så normal 
vardag som möjligt.
 

Handlingar i ärendet
 SKA 2021/104-3 (Godkänd - R 1) Tjut, Möjlighet till 

munskydd i förskolan
 SKA 2021/104-2.1 § 25 Skrivelse V.docx (2/2)
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§ 13
Fler barn i förskolan – för bättre språkutveckling i 
svenska (SOU 2020:67) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/201)
SKA 2021/49

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
remissen.
2. Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Utredningen har genomförts på uppdrag av regeringen med fokus 
på att öka inskrivningsraden i förskolan i syfte att förbättra 
språkutvecklingen i svenska hos barn. Utredningen har bland annat 
haft i uppdrag att utreda de bakomliggande orsakerna till lägre 
deltagande hos vissa grupper, åtgärder för att öka deltagandet hos 
barn i åldrarna 3 – 5 år samt åtgärder för att öka tillgången till 
legitimerade förskollärare och utbildade barnskötare.
Utredningen konstaterar att det finns flera och varierande skäl till 
varför vissa barn inte deltar i förskola, samt föreslår åtgärder i form 
av bland annat obligatorisk och avgiftsfri förskola från 5 år samt 
enhetlig utbildning för barnskötare.
Förvaltningen är positiv till de förslag som presenteras i 
utredningen. Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2021-03-23.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.
 

Särskilt uttalande
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande:
 
Den statliga utredningen Fler barn i förskolan för en bättre 
språkutveckling är mycket välkommen då de frågeställningar som 
utredningen adresserar är mycket aktuella för Stockholms stad. 
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Särskilt med tanke på den stora variationen i inskrivningsgrad i 
förskolan stadsdelarna emellan och de bristande språkkunskaperna 
hos sexåringar som stadens ytterförorter.  Flera av utredningens 
förslag kan stärka stadens arbete med att stärka språkutvecklingen 
och ge alla barn en bra start på det livslånga lärandet.
 
Ett ökat deltagande bland barn i åldern 3-5 i förskolan och ett stärkt 
arbete för barnens språkutveckling i svenska är en viktig 
målsättning för att öka likvärdigheten och för att ge alla barn goda 
förutsättningar att lyckas i skolan. Bristande språkkunskaper i 
förskoleklass följer ofta med långt upp i åldrarna och har negativ 
påverkan på kunskapsresultaten. Betänkandet lyfter fram det breda 
forskningsstödet för att förskolan har positiva effekter för barns 
utveckling och lärande.
 
Det uppsökande arbetet för ett ökat deltagande i förskolan är ett 
viktigt ansvar för stadsdelarna. Skarpnäcks stadsdel gör redan ett 
initierat arbete för att nå fler barn som inte går i förskolan som 
behöver fortsätta. Vi anser att förslaget om att direktinskrivning för 
barn till nyanlända till en språkförskola från tre års ålder skulle 
kunna vara en väg att gå, men det förutsätter dock ett ordnat system 
där både tillräcklig kapacitet och rätt kompetens behöver beaktas.
 
I det här sammanhanget är det även viktigt att nämna att svårigheten 
att hitta en långsiktigt och stabilt boende i bostadsbristens 
Stockholm är en del av problematiken. Det är något som bara kan 
adresseras med en ambitiösare bostadspolitik med fokus på bostäder 
som även en undersköterska, en timanställd barnskötare eller en 
busschaufför har råd med.  
 
En högre personaltäthet anser vi vara avgörande för att kvaliteten på 
förskolornas arbete med barns språkutveckling ska kunna höjas. 
Inte minst för att förskolans arbetsmiljö behöver förbättras för både 
barn och personal. Något som vi anser vara en centralt för att öka 
andelen förskollärare och utbildade barnskötare i förskolan. Att den 
enskilt största gruppen medarbetare i både kommunal och fristående 
verksamhet enligt Skolverkets statistik är de som saknar utbildning 
för barn anser vi måste bemötas med en ökad satsning för att fler 
barnskötare ska utbilda sig. Barnskötares utbildningsgrad borde 
också vara något som följs upp.
 
Språket är nyckeln till inlärning och det gäller alla barn oavsett 
bakgrund. Vi vill även lyfta vikten av att se språk och 
kommunikation som ett större begrepp än bara handla om det talade 
språket. Barn kommunicerar på en mängd sätt och med en mängd 
av språkliga verktyg – bildspråk, dans och rörelse, musik och 
genom kroppsspråket med mera. Alla dessa kommunikationsvägar 
kompletterar och stärker varandra.
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Handlingar i ärendet
 SKA 2021/49-2 (Godkänd - R 1) Tjut, Fler barn i förskolan
 SKA 2021/49-1 Remiss, Följebrev Fler barn i förskolan - för 

bättre språkutveckling i svenska (SOU2020:67), KS 
2021/201

 SKA 2021/49-1.1 Fler barn i förskolan - för bättre 
språkutveckling i svenska (SOU 2020:67)

 SKA 2021/49-1.2 Fler barn i förskolan - för bättre 
språkutveckling i svenska (SOU 2020:67)
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§ 14
Inrättande av Etableringscentrum 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/208)
SKA 2021/53

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
remissen.
2. Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Utifrån uppdrag i budget 2019 genomfördes en utredning om 
inrättande av ett Etableringscentrum för staden, och under 2020 
fattade arbetsmarknadsnämnden beslut om genomförandet. Beslutet 
har därefter uppdaterats utifrån förslag från socialnämnden om att 
Etableringscentrum samlokaliseras med Intro Stockholm, och 
uppdrag i budget 2021 som rör Etableringscentrum. I det 
uppdaterade ärendet lämnar arbetsmarknadsnämnden även förslag 
om möjliga justeringar i ansvarsfördelning avseende initialt 
ekonomiskt bistånd för nyanlända för vidare beredning. 
Utredningen och det uppdaterade ärendet har nu skickats ut på 
remiss av kommunstyrelsen.
Förvaltningen ställer sig positiv till inrättandet av stadens 
Etableringscentrum och de uppdateringar som det nya beslutet 
medför. Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2021-03-24.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Carl Svensson (SD) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag och 
Sverigedemokraternas förslag. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag.
 

Reservation
Carl Svensson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut enligt följande:
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1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra följande: 
 
Det är arbetsförmedlingen som bär det övergripande ansvaret för att 
arbetslösa kommer i arbete. Det är också arbetsförmedlingen som 
bär helhetsansvaret för att nyanlända kommer i egen försörjning. Av 
den huvudsakliga anledningen anser vi att behovet av ett 
etableringscentrum inte finns och att det inte heller är motiverat att 
lägga skattepengar på den här sortens åtgärder.  
 
Det finns en överhängande risk att den arbetssökandes väg till 
arbete blir svårare med för många aktörer inblandande. Att en 
arbetssökande har flera olika handläggare och olika handlingsplaner 
är inte en garant för ett positiv resultat. 
 
Idag verkar arbetsförmedlingen och även Jobbtorg Stockholm i 
Stockholms stad inom de områden som ett tilltänkt 
etableringscentrum skulle verka inom. Finns det brister i de insatser 
som nyanlända kan ta del av idag är det bättre att man ser över den 
verksamheten för att se om den på något sätt kan förbättras.
 

Särskilt uttalande
Tina Kratz m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande:
 
Vi ställer oss positiva till insatser som görs för att stärka och 
påskynda nyanländas etablering.
Vid ett införande av etableringscentrum är det av stor vikt att staden 
tar hänsyn till befintliga verksamheter, arbetssätt och 
samverkansformer som finns lokalt. Det finns flera goda exempel 
runt om i staden som arbetar aktivt för att förenkla och förkorta 
etableringstiden för nyanlända, det arbetet måste vi ta hand om. Till 
exempel bör man säkerställa att den kompetens, erfarenheter och 
nätverksbyggande som skapats och införskaffats inom stadsdelens 
samhällsvägledning för nyanlända tas tillvarata.
 
Idag har Arbetsförmedlingen det samordnande ansvaret för 
etableringen och huvudansvaret för att de nyanlända ska komma ut i 
arbete och studier. Deras medverkan har som förvaltningen skriver 
en central och avgörande betydelse, därför är det problematiskt att 
de och övriga aktuella statliga myndigheter för närvarande saknar 
förutsättningar för medverkan vid Etableringscentrum i form av 
samlokaliserad personal. Det innebär att halva idén med centrumet 
faller.
 
Vi vill även lyfta vikten av att insatser för att underlätta unga 
ensamkommandes etablering i samhället ska stärkas genom 
förtydligad samordning och förstärkt studie- och yrkesvägledning.
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Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande:
 
Vi ställer oss alltid positiva till insatser som görs för att stärka och 
påskynda nyanländas etablering. De finns verkligen goda 
intentioner med inrättandet av ett etableringscentrum.
 
Det finns ett par frågetecken inom utredningen som behövde 
klargöras. Idag har Arbetsförmedlingen det samordnande ansvaret 
för etableringen och huvudansvaret för att de nyanlända ska komma 
ut i arbete och studier. Staden har endast ett kompletterande ansvar 
inom dessa områden. Stadens primära ansvarsområde gällande 
nyanlända handlar om tillhandahålla boende och inom ramen för 
bosättningslagen. Staden ansvarar dessutom även för att 
mottagandet i form av att tillhandahålla praktisk hjälp för nyanlända 
som har anvisats till kommunen, boende och omsorg för 
ensamkommande barn, samhällsorientering, samhällsvägledning, 
studie- och yrkesvägledning samt svenskundervisning (sfi) och 
vuxenutbildning.
 
Arbetsförmedlingens medverkan har därför en central roll och 
betydelse för Etableringscentrum. Arbetsförmedlingen finns idag 
med som samarbetspart och medverkar genom två arbetsförmedlare 
i projektet Hållbar etablering. I utredningen görs bedömningen att 
Arbetsförmedlingen och statliga myndigheter saknar förutsättningar 
till direkt medverkan på Etableringscentrum i form av 
samlokaliserad personal. Vilket göra att halva idén med samarbetet 
faller.
 
Staden och Arbetsförmedlingen har under 2020 tagit fram en ny 
samverkansöverenskommelse i syfte att ta tillvara på de statliga 
insatserna som kan gynna stadens arbetslösa. Här undrar vi inte om 
staden borde haft krav på i form av samlokaliserad personal inom 
Etableringscentrum.
 
Arbetsförmedlingen genomgår just nu ett stort förändringsarbete 
med mål om minskad lokal närvaro och ökad digitalisering av 
kundkontakter. Vilket betyder att omstrukturering av 
arbetsförmedlingens uppdrag beräknas vara genomförd 2022. Allt 
detta bygger väldigt mycket stor sårbarhet inom inrättandet av 
Etableringscentrum.
 
Som förslaget är utformad idag så finns det stora risker att 
etableringscentrum kan skapa parallella strukturer och som 
försvårar för människor istället för att hjälpa dem. Istället för att 
skapa särlösningar kan det vara mer effektivt att på ett bättre sätt 
använda sig av ordinarie verksamhet som finns nära till hands - 
såsom inom vuxenutbildning, jobbtorg och arbetsförmedlingens 
insatser.
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Vi ser också vissa utmaningar med att koppla Intro Stockholm till 
Etableringscentrum. Intentionerna är som sagt goda, men vi ser 
samtidigt att det finns utmaningar som inte är utredda. Nyanländas 
kontakt med Intro Stockholm är till stor del begränsad till deras 
första tid i staden. Det är de första veckorna som nyanlända som 
anvisas av Migrationsverket tar hjälp av Intro Stockholm för att 
komma i kontakt med myndigheter, ansöka om personnummer, 
ställa sig i bostadskö osv. Kopplingen mellan Intro Stockholm med 
deras initiala stöd och etableringscentrumet är inte klargjort.
 
Finansieringsmodellen är dessutom fortfarande vag. I den grönblå 
majoritetens budget för 2021 finns det uppdrag om inrättandet av ett 
Etableringscentrum och arbetsmarknadsnämnden har tillförts 6,3 
miljoner kronor – en halvårseffekt för 2021.
 
Vi ser också problem med att Etableringscentrum ska bedrivas i 
projektform. Man bygger in väldigt många risker gällande att kunna 
svara upp för kontinuiteten och långsiktigheten i insatserna inom en 
verksamhet som riktar sig till en sårbar målgrupp som behöver 
samhällets stöd. Framför allt om tanken med beslutet om att inrätta 
ett Etableringscentrum ska bära större delen av huvudansvaret för 
nyanländas etablering för stadens räkning. Vi anser därför att det 
måste klargöras för hur den långsiktiga finansieringen kommer att 
se ut.
 
Återigen vill vi även understryka att vi ställer oss positiva till att 
staden utvecklar samverkansformer med berörda statliga aktörer 
och myndigheter som har till uppdrag att nå och arbeta med samma 
målgrupp – men att dessa samverkansformer måste fyllas med 
tydligt innehåll, mål och möjligheten till insatser som kan bidra och 
möjliggöra till nyanländas etablering på riktigt.

Handlingar i ärendet
 SKA 2021/53-2 (Godkänd - R 1) Inrättande av 

etableringscentrum
 SKA 2021/53-1 Remiss, Följebrev Inrättande av 

etableringscentrum
 SKA 2021/53-1.1 Inrättande av etableringscentrum - 

uppdaterat ärende
 SKA 2021/53-1.2 Bilaga1 - Utredningsrapport 

etableringscentrum)
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§ 15
Trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 (T22) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/377)
SKA 2021/95

Beslut 
1. Att godkänna förvaltningens svar på remissen med följande 
ändring och tillägg
2. Att prioriteringsordningen mellan särskilt angelägna 
upprustningar i tunnelbanan är Skarpnäck, Bagarmossen, 
Björkhagen och Kärrtorp.
3. Att Trafiknämnden i Stockholmsregionen ges detta nämndbeslut 
tillkänna
 
Förvaltningen skriver att nämnden tidigare påtalat behovet av att 
tidigarelägga en inkludering av Skarpnäck vid planering av Spårväg 
syd, senast i svar på remiss från Trafiknämnden 2014.
En tvärförbindelse som knyter ihop flera målpunkter i söderort och 
där Skarpnäck är en av dem är fortsatt högt prioriterat.
Nämnden har också tidigare beskrivit behovet av att samplanera ny 
bebyggelse i Skarpnäck med en ny entré vid Skarpnäcks ändstation. 
Något som även belyst i stadens Översiktsplan. Nu är 
stadsbyggnadsplanerna i gång men än har vi inte noterat att 
planering för ny entré påbörjats. Ändstationen ligger långt ner under 
jord vilket i sig är en riskfaktor vid händelse där behov av 
utrymning påkallas. Den arbetstunnel som sprängdes av 
säkerhetsskäl för dem som arbetade med tunneln så långt ner i 
berget finns redan på plats att använda för att öka 
kollektivtrafikanters säker- och tillgänglighet och möta den ökande 
efterfrågan på att åka kollektivt.
Vi ser gärna kollektivtrafiken i ett större perspektiv. Under åren 
som gått har flera allvarliga situationer inträffat i vår tunnelbana. 
Den ena är att rulltrappan i Bagarmossen frekvent har stått stilla 
under långa tider då den utsatts för sabotage och reparatörer varit 
svåra att tillgå. Det har skapat stor otrygghet och kraftigt minskat 
tillgängligheten för alla de som bor i Bagarmossen. 
Trafikinformationen som getts är att de boende föreslagits att välja 
en annan station vilket exkluderat flera människors möjligheter att 
röra sej. Även den stationen ligger långt ner i berg så om en brand 
eller annat uppstår som kräver snabb evakuering är det omöjligt. Vi 
vill därför att planering för en till uppgång snarast inleds.
Det andra är den mordbrand som anlades våren 2018 i Björkhagens 
tunnelbaneentré. Skarpnäcks stadsdelsnämnd skrev direkt till 
regionens Trafiknämnd med förslag om gemensam upprustning av 
stationen. Ett ungdomsgäng härjade i området och orsakade 
systematiskt social oro och otrygghet genom att hota, råna, åsamka 
skadegörelse och även anlägga mordbranden. De som kom med 
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tågen kunde inte komma ut och stor oro utbröt. Nämnden lyfte i det 
sammanhanget olägenhet med endast en utgång och föreslog att vi 
tillsammans skulle göra platsen mer socialt trevlig för att också 
passa på att öka tryggheten när ändå upprustning måste ske efter 
branden. Det ville inte trafiknämnden och entrén ser fortsatt otrevlig 
ut.  Björkhagens stadsdels Pensionärsråd har också i flera omgångar 
till nämnden påtalat behov av en utgång till i Björkhagen för att öka 
tillgängligheten, detta för att nå centrum direkt och inte behöva gå 
runt, vilket nämnden helhjärtat stödjer. Sist vill vi nämna Kärrtorp 
där nya bostäder nu byggs. Om en ny entré tillkommer kan det 
innebära minskat kundunderlag för lokalt näringsliv som är 
koncentrerar till centrum. Men vi är väl medvetna om att nya 
stationer alltid har två entréer ur säkerhetssynpunkt, därför behöver 
också den stationen uppgraderas varefter.    

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har fått en bruttolista på möjliga 
trafikförändringar på remiss från trafikförvaltningen (tidigare SL). 
Remissen har skickats vidare till samtliga stadsdelsnämnder för 
yttrande. Förvaltningen kan konstatera att även denna gång är det 
mycket små förändringar i kollektivtrafiken som träffar Skarpnäcks 
stadsdelsområde. Förvaltningen för bland annat fram behoven av 
bättre tvärförbindelser och att planeringen av Spårväg syds 
sträckning till Skarpnäck inleds samt att en utbyggnad av 
kollektivtrafiken är nödvändig för att möta kommande 
befolkningsökning. Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande daterat 2021-03-25.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till till Miljöpartiets, 
Moderaternas, Liberalernas och Centerpartiets gemensamma förslag 
till beslut. Tina Kratz m. fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) 
yrkar bifall till Vänsterpartiets och Socialdemokraternas 
gemensamma förslag till beslut. Carl Svensson (SD) yrkar bifall till 
förvaltningens förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns tre förslag 
till beslut och det är Miljöpartiets, Moderaternas, Liberalernas och 
Centerpartiets gemensamma förslag, Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag och förvaltningens 
förslag. Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt Miljöpartiets, Moderaternas, 
Liberalernas och Centerpartiets gemensamma förslag.
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Reservation
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 
följande:
 
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut
Att därutöver anföra följande
Vi delar förvaltningens tankar och förslag som lämnas i remissvaret. 
Utöver förvaltningens förslag om fler uppgångar till 
tunnelbanestationerna i Skarpnäck, Kärrtorp och Björkhagen ser vi 
ett liknande behov för stationen i Bagarmossen. Framförallt på lång 
sikt sett till den byggnation som kommer ske i området kommande 
år.
Vi vill även påtala behovet om nya rulltrappor och hiss för 
Bagarmossens station. Rulltrapporna har under många år haft 
problem och ofta stått still på grund av tekniska problem. Det är 
tydligt att nuvarande rulltrappor inte klarar den belastning som de 
förväntas utstå. Det är inte rimligt med rulltrappor som frekvent står 
still, framför allt inte för våra äldre samt de med 
funktionsvariationer, men det är även ekonomiskt oansvarigt med 
konstanta utgifter för reparationer av rulltrappor som alldeles 
uppenbart inte står pall.
 
Carl Svensson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
förvaltningens förslag till beslut enligt följande:
 
Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på remissen.
 

Ersättaryttrande
Emelie Rasby (KD) instämmer i förslag till beslut från Miljöpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet.

Handlingar i ärendet
 SKA 2021/95-3 (Godkänd - R 1) Remiss Trafikförändringar 

i SL-trafiken 2021/2022 (T22)
 SKA 2021/95-1 Remiss Trafikförändringar i SL-trafiken 

2021/2022 (T22), KS 2021/377
 SKA 2021/95-1.1 Trafikförändringar i SL-trafiken 

2021/2022 (T22)
 SKA 2021/95-1.2 Trafikförändringsremiss T22
 SKA 2021/95-2 Komplettering Trafikförändringar i SL-

trafiken 2021/2022 (T22), KS 2021/377
 SKA 2021/95-2.1 Trafikförändringar i SL-trafiken 

2021/2022 (T22)

Sida 33 (57)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2021

2021-04-22

§ 16
Förstudie om användning och hantering av underskrifter 
med elektroniska materiel och metoder 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/280)
SKA 2021/101

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen
2. Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
En förstudie om användning och hantering av underskrifter med 
elektroniska materiel och metoder har tagits fram av Riksarkivet.
Syftet med förstudien är att utforska de befintliga, nya och 
återkommande frågeställningar som finns gällande detta samt ta 
fram underlag för att kunna besvara dem i en handledning, 
vägledning eller liknande stödmaterial.
Förvaltningen är positiv till förstudien men önskar några 
förtydliganden gällande begrepp och frågeställningar i denna. 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2021-03-26.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2021/101-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss Förstudie 

om användning och hantering av underskrifter med 
elektroniska materiel och metoder, KS 2021/280

 SKA 2021/101-1 Följebrev Förstudie om användning och 
hantering av underskrifter med elektroniska materiel och 
metoder, KS 2021/280

 SKA 2021/101-1.1 förstudie_v031_utkast3.docx.mso16.a1a
 SKA 2021/101-1.2 förstudie_v031_missiv.docx.mso16.a1a
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§ 17
Motion (S) om förbud mot fossil reklam 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/200)
SKA 2021/85

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss till Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd gällande en motion om ett förbud mot fossil reklam 
i Stockholms stad. Motionen är skriven av Emilia Bjuggren (S).
I motionen yrkas på att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att 
tillsammans med relevanta förvaltningar utreda hur ett förbud mot 
reklam från fossilbränsleindustrin eller reklam som driver 
fossilbränsleanvändningen kan tillämpas. Samt att ambitionen är att 
införa ett sådant förbud senast år 2022. Som exempel nämns att 
Amsterdam i december 2020 beslutade att förbjuda reklam som 
driver på fossil konsumtion i gatumiljön som reklamtavlor och 
busshållplatser. Vidare framförs att staden måste uppmana Region 
Stockholm att införa ett liknande förbud då den mesta av reklamen 
sitter på lokaltrafik och vid hållplatser.
Förvaltningen anser att förslaget är i linje med de höga 
ambitionerna i stadens nya klimathandlingsplan och reviderade 
miljöprogram. I stadens miljöprogram 2020-2023 tydliggörs att 
staden har valt att vara en förebild i klimatomställningen och att 
kommunikationen kring klimatpåverkan är central för 
omställningen till ett fossilfritt Stockholm. Genom att inte ge 
fossildrivande företag utrymme för reklam i stadsrummet signalerar 
staden vikten av att Stockholm ska bli en koldioxidneutral stad. 
Förvaltningen bedömer inte att förslaget har någon betydande 
påverkan på de egna verksamheterna. Stadsdelsförvaltningen hade 
redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-03-24.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Carl Svensson (SD) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag och 
Sverigedemokraternas förslag. Ordförande ställer förslagen mot 
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varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag.
 

Reservation
Carl Svensson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut enligt följande:
 
1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra följande: 
 
Stadsdelsnämnden har tagit emot en motion om förbjud mot 
fossilbränsledrivande reklam som remiss.
 
Sverigedemokraterna anser att ett förbud mot annonsering av 
produkter som kan anses bidra till konsumtionen av fossila bränslen 
som är fel väg att gå för att minska konsumtion som bidrar till 
klimatutsläppen. Stockholms stads arbete för att minska utsläppen 
bör vara inriktat på att det ska vara enkelt att göra rätt – inte att 
bestraffa.
 
Skälen till att vara kritisk mot motionen är flera. Motionen 
misslyckas bland annat i att avgränsa det eventuella förbudet. 
Skulle, för att ta ett exempel, solglasögon som produceras med hjälp 
av fossila bränslen omfattas av förbudet? Skulle förbudet innebära 
att en bilproducent som vill marknadsföra sina nya, mer 
bränslesnåla bilar inte tillåts göra det? Den välmenande tanken att 
minska konsumtion som leder till utsläpp riskerar i detta fall bli 
kontraproduktiv.
 
Fossila bränslen är vitalt för att möjliggöra industriell produktion 
världen över. Samtidigt som politiken bör arbeta för att främja mer 
hållbara alternativ och konsumtionsmönster, får det inte heller slå 
över till ren bestraffning. Otaliga företag arbetar i skrivande stund 
med att effektivisera och ställa om sina verksamheter till en mer 
hållbar produktion. Det är denna utveckling bejakas, och inte 
förbudsiver.

Handlingar i ärendet
 SKA 2021/85-2 (Godkänd - R 1) Motion om förbud mot 

fossil reklam
 SKA 2021/85-1 Remiss Motion om förbud mot fossil 

reklam, KS 2021/200
 SKA 2021/85-1.1 Motion om förbud mot fossil reklam
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§ 18
Anmälan av krisledningsplan för Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning 
SKA 2021/112

Beslut 
1. Förvaltningens redovisning av krisledningsplan för Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning godkänns och läggs till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i mars 2020 om Säkerhetsprogram 
för 2020-2021. Ett av de områden som lyfts i säkerhetsprogrammet 
är krisberedskap. Centralt i staden och lokalt i stadsdelsområden ska 
det finnas dokumenterade och kända sätt för organisering och 
agerande i händelse av kris.
Föreliggande krisledningsplan för Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 
ersätter tidigare krisledningsplan som anmäldes i nämnden i 
februari 2014.
Förutom denna krisledningsplan finns annat stödmaterial i form av 
rutin för krisledning, checklistor, ansvarsförteckningar, telefonlistor 
och specifika rutiner. Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet 
i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-03-25.

Handlingar i ärendet
 SKA 2021/112-1 (Godkänd - R 1) Anmälan av 

krisledningsplan
 SKA 2021/112-2 (Godkänd - R 1) Krisledningsplan för 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning
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§ 19
Revidering av Gallringsråd nr 5 - Bevara eller gallra – råd 
för socialtjänsten m.m. 
Anmälan av kontorsyttrande som svar på remiss från 
kommunstyrelsen (KS 2021/270)
SKA 2021/88

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
En ny version av Gallringsråd nr. 5 – Bevara eller gallra – råd för 
socialtjänsten m.m. har tagits fram av Samrådsgruppen för 
kommunala arkivfrågor, vars huvudmän är Sveriges kommuner och 
regioner (SKR) och Riksarkivet. Det rör sig om en revidering av 
hela gallringsrådet, vilket uppdaterades senast 2006, som sänts ut på 
remiss.
De olika handlingar som finns med tillhörande gallringsråd 
presenteras nu på ett nytt sätt i dokumentet. Förvaltningen anser att 
detta bör göra det lättare och snabbare att hitta de handlingar med 
tillhörande råd som den som använder dokumentet letar efter vilket 
är positivt. Förvaltningen skulle dock önska att den inledande delen 
kompletteras med lite mer information om vad som är nytt sedan 
senast så att det framgår tydligt, samt en kortare text om 
gallringsrådens förhållande till EU:s dataskyddsförordning GDPR.
På grund av kort svarstid har förvaltningen ansökt om och fått 
beviljat att svara med kontorsyttrande. Remisstiden sträcker sig till 
2021-03-30. Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2021-03-24.

Handlingar i ärendet
 SKA 2021/88-3 (Godkänd - R 1) Svar på remiss Revidering 

av Gallringsråd nr 5 - Bevara eller gallra - råd för 
socialtjänsten m.m., KS 2021/270

 SKA 2021/88-1 Remiss Revidering av Gallringsråd nr 5 - 
Bevara eller gallra - råd för socialtjänsten m.m., KS 
2021/270

 SKA 2021/88-1.1 Revidering av Gallringsråd nr 5 - Bevara 
eller gallra - råd för socialtjänsten m.m.

 SKA 2021/88-2 Manus Gallringsråd nr 5 - Bevara eller 
Gallra
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§ 20
Ej verkställda beslut kvartal 4 2020 
SKA 2020/157

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen av ej verkställda 
beslut enligt SoL och LSS för fjärde kvartalet 2020 och lägger den 
till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt socialtjänstlagen, SoL, och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade, LSS, ska kommuner varje kvartal redovisa 
till Inspektionen för vård och omsorg, IVO, de beslut om bistånd 
eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
Stadsdelsförvaltningen redovisar sammanlagt 122 ej verkställda 
beslut enligt SoL och LSS under fjärde kvartalet 2020. Av dessa har 
43 verkställts under perioden, sju har avslutats utan verkställan och 
72 är inte verkställda.
Vuxenenheten rapporterar 82 beslut varav de flesta av har koppling 
till den pågående pandemin. 70 rapporter från vuxenenheten gäller 
insatsen daglig verksamhet och flertalet av dem handlar om att 
insatsen har avbrutits eller endast delvis verkställts till följd av 
pandemin. Beställarenheten äldre rapporterar 36 ej verkställda 
beslut, varav det stora flertalet har koppling till pandemin. 23 av 
dessa rapporter gäller hemtjänstinsatser, varav flertalet har pausats 
eller endast genomförts delvis under en period. Familjeenheten 
rapporterar ett ej verkställt beslut under fjärde kvartalet och 
relationsvåldsteamet inom mottagningsenheten rapporterar tre 
beslut som har verkställts men efter mer än tre månaders väntetid.
Det totala antalet rapporter år 2020 är 338, jämfört med 47 år 2019. 
Effekterna av pandemin har påverkat många individers insatser 
under 2020. Under årets sista kvartal har allt fler kunnat återuppta 
sina insatser, men flertalet har ännu inte återupptagit dem fullt ut. 
Stadsdelsförvaltningen fortsätter att följa och ha kontakt med de 
individer vars insatser fortfarande är påverkade av pandemin. 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2021-03-19.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/157-12 (Godkänd - R 1) Ej verkställda beslut 

kvartal 4 2020
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§ 21
Månadsrapport mars 
SKA 2021/16

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för mars 2021 
och lägger den till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 SKA 2021/16-3 (Godkänd - R 1) Månadsrapport mars 21
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§ 22
Skrivelser från nämndens råd enligt lista 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 2021-
04-15 till handlingarna.
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§ 23
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista 
SKA 2021/13

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 
som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, remisserna m.m.

Handlingar i ärendet
 SKA 2021/13-6.1 2021-04-22.docx (2/2)
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§ 24
Inkomna medborgarförslag enligt lista 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar inkomna medborgarförslag med 
följande diarienummer till förvaltningen för handläggning:
 
SKA 2021/110
SKA 2021/126

Sida 43 (57)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2021

2021-04-22

§ 25
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut med 
följande diarienummer till handlingarna:
 
SKA 2021/100
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§ 26
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden lägger stadsmiljögruppens protokoll från 
2021-03-09 och förvaltningsgruppens protokoll från 2021-04-15 till 
handlingarna.
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§ 27
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar en skrivelse från Vänsterpartiet 
och Socialdemokraterna om en sommarsatsning för alla och en 
skrivelse från Vänsterpartiet om lekvärdesfaktorer som verktyg för 
förskolegårdar med plats för barns lek till förvaltningen för 
beredning.
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§ 28
Borttagen på grund av sekretess 

Sida 47 (57)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2021

2021-04-22

§ 29
Borttagen på grund av sekretess 
SKA 2021/2
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§ 30
Borttagen på grund av sekretess 
SKA 2021/3

Sida 49 (57)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2021

2021-04-22

§ 31
Borttagen på grund av sekretess 
SKA 2021/54
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§ 32
Borttagen på grund av sekretess 
SKA 2021/70
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§ 33
Borttagen på grund av sekretess 
SKA 2021/72
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§ 34
Borttagen på grund av sekretess 
SKA 2021/73
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§ 35
Borttagen på grund av sekretess 
SKA 2021/90
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§ 36
Borttagen på grund av sekretess 
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§ 37
Vidaredelegation av beslutanderätt i 
ramavtalsupphandling av insats jourhem för barn och 
unga 
SKA 2021/134

Beslut 
1) Stadsdelsnämnden vidaredelegerar beslutanderätt avseende 
upphandling av jourhem inom området barn och unga till 
förvaltningschef vid socialförvaltningen.
2) Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Staden har en lång tradition av att genomföra gemensam 
upphandling av insatsen jourhem för barn och unga. Socialnämnden 
har i uppdrag att samordna upphandlingen och den senaste 
genomfördes år 2019. De ramavtal som tecknades år 2020 för 
stadens samtliga stadsdelsnämnder och socialnämnden löper ut i 
april 2022, om staden inte beslutar att förlänga dem.
Samtliga stadsdelsförvaltningar och socialförvaltningen anser att det 
finns ett behov av att genomföra en ny gemensam upphandling 
istället för att förlänga nuvarande ramavtal. Därför behöver en ny 
upphandling genomföras, vilket kommer att göras av upphandlare 
och verksamhetskunniga från socialförvaltningen i samverkan med 
arbetsgrupp bestående av representanter från 
stadsdelsförvaltningarna. Socialnämnden ansvarar för 
samordningen av upphandlingen och avtalsuppföljning.
Kommande ramavtal planeras träda i kraft 1 april 2022 och löpa till 
och med 31 mars 2024, med möjlighet till ett plus ett års 
förlängning med oförändrade villkor. Stadsdelsförvaltningen hade 
redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-04-08.
 

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.
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Handlingar i ärendet
 SKA 2021/134-1 (Godkänd - R 1) Vidaredelegation av 

beslutanderätt i ramavtalsupphandling av insats jourhem för 
barn och unga

 SKA 2021/134-2 Inbjudan till gemensam 
ramavtalsupphandling av insatser för barn och unga - 
jourhem
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